



Burma Monitor Research & Monitoring

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့မှ ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်နေ့အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်း များအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်း စုစည်းချက်များ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်များသည် မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ၏ အမြင်နှင့် အာဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေး ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန် အကူအညီ တောင်းခံအပ်ပြီး၊ အကြံပြုချက်များပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ

ရှမ်း

ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့ ညတွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သိန္နီမြို့နယ်၌ လားရှိုးမြို့မှ လောက်ကိုင်မြို့သို့ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးအတိုင်း မောင်းနှင်လာ သည့် တပ်မတော်ယာဉ်တန်းသည် သိန္နီမြို့နယ် စံလောင်းကျေးရွာနား၌ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုအား တာဝန်ရှိသူများမှ သွားရောက်စစ်ဆေးနေစဉ် အမည်မသိလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့မှ ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးချုပ်ဇော်ခင်အောင်မှ ပြောခဲ့သည်။ ([Popular](#)) ([7Day](#))

ဇူလိုင် ၉ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းကိုင်မြို့နယ်ဟိုခိုင်းကျေးရွာအုပ်စု ပျဉ်ဝင်ကျေးရွာအနီး ၊ ဟမ်းပိုင်းကျေးရွာအုပ်စု ဟိုခိုင်းကျေးရွာအနောက်ဘက်ရှိ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA တပ်စခန်းတစ်ခုအား မြန်မာ့တပ်မတော်မှ တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။ ([ShanNew](#)) ([TaiFreedom](#)) ([Irrawaddy](#))

ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းကိုင်မြို့နယ် ဟမ်းပိုင်း ကျေးရွာအုပ်စု နမ့်အွတ်-နားလေ ကျေးရွာကြား၌ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲများကြောင့် ဟမ်းပိုင်းကျေးရွာ လွယ်စက်တော် ကျောင်း တိုက်တိုင်တွင် အိမ်ခြေ ၁၀၂ အိမ် လူဦးရေ ၃၅၇ ယောက်၊ ကုန်းစုံကျောင်းတိုက်တွင် အိမ်ခြေ ၃၀ လူဦးရေ ၉၄ ယောက် စစ်ဘေးရှောင်နေရကြောင်း၊ တုံလော ၊ နမ့်လန် နှင့် တခြား ကျေးသီး၊ မိုင်းရယ် မိုင်းကိုင်တို့ဘက် တိမ်းရှောင်ကြသည့် ရွာသားများ၊ ကျောင်းဆရာ ဆရာမ များလည်း ရှိကြောင်း မိုင်းကိုင်မြို့ပြည်နယ် လွတ်တော်အမတ်စိုင်းလုံ မှပြောခဲ့သည်။ ([TaiFreedom](#)) ([ShanNew](#)) ([ShanNew](#))

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် သျှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) နှင့် မြန်မာတပ်မတော်တို့ ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း မိုင်းကိုင်မြို့နယ် ဟမ်းပိုင်း ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းတိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ [\(TaiFreedom\)](#)

အခြား

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် နောင်ချိုမြို့နယ် ကုန်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု ကုန်းကြီးကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် ဒေသခံများအား မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးကာကွယ် အသိပညာပေးဆိုင်ရာ ဟောပြောနေသည့် RCSS အဖွဲ့ဝင် (၆) ဦးအား အရှေ့မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် (လားရှိုး) အမှတ်-၁ စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် လက်အောက်ခံ နောင်ချိုမြို့အခြေစိုက် တပ်မတော် ခြေမြန်တပ်ရင်း အမှတ် (၁၁၄) နှင့် (၁၁၅) ပူးပေါင်းတပ်ရင်းမှ ခေါင်းဆောင် ချစ်ကိုကို ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်း အင်အား (၃၅) ဦးမှ အသိပညာပေးဟောပြောနေစဉ် ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ [\(TaiFreedom\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း နမ္မတူမြို့နယ် ဖာဆွမ်ကျေးရွာအုပ်စု ပန်လောက်ကျေးရွာ အရှေ့တောင်ဘက်ရှိ နောင်ကောက်လှ ဒေသတွင် မြောက်ပိုင်း စစ်ရေးမဟာမိတ်များဖြစ်သည့် ကိုးကန့်အဖွဲ့ (MNDAA) ၊ တအာင်းပလောင်လက်နက်ကိုင် (TNLA) ၊ ကချင်လွတ်လပ် ရေးတပ်မတော် (KIA) ၊ "ဝ" ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးတပ်မတော် (UWSA) နှင့် သျှမ်းပြည်တပ်မတော် (SSPP/SSA) တပ်ဖွဲ့တို့သည် ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်ရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း ဒေသခံများမှပြောခဲ့သည်။ [\(TaiFreedom\)](#)

စစ်ဘေးရှောင်

ရှမ်း

ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းကိုင်မြို့နယ် ဟမ်းပိုင်း ကျေးရွာအုပ်စု နမ့်အွတ်-နားလေ ကျေးရွာကြား၌ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA နှင့် မြန်မာတပ်မတော် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲများကြောင့် ဟမ်းပိုင်းကျေးရွာ လွယ်စက်တော် ကျောင်း တိုက်တွင် အိမ်ခြေ ၁၀၂ အိမ် လူဦးရေ ၃၅၇ ယောက်၊ ကုန်းစုံကျောင်းတိုက်တွင် အိမ်ခြေ ၃၀ လူဦးရေ ၉၄ ယောက် စစ်ဘေး ရှောင်နေ ရကြောင်း၊ တုံလော ၊ နမ့်လန် နှင့် တခြား ကျေးသီး၊ မိုင်းရယ် မိုင်းကိုင်တို့ဘက် တိမ်းရှောင်ကြသည့် ရွာသားများ၊ ကျောင်းဆရာ ဆရာမ များလည်း ရှိကြောင်း မိုင်းကိုင်မြို့ပြည်နယ် လွတ်တော် အမတ် စိုင်းလုံ မှပြောခဲ့သည်။ [\(TaiFreedom\)](#) [\(ShanNew\)](#) [\(ShanNew\)](#)

လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှု

ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မိုင်းပီးကျေးရွာအုပ်စု မိုင်းပီးကျေးရွာ၌ တအာန်း အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA) တပ်ဖွဲ့မှ အရပ်သားအဝတ်ဖြင့် အရပ်သားအသွင်ယူကာ မိုင်းပီးဒေသခံများထံ အတင်းအဓမ္မဆက်ကြေးတောင်းခံမှု ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း အမည်မဖော် လိုသူ မိုင်းပီးဒေသခံတစ်ဦးမှ TaiFreedomသတင်းဌာနသို့ ပြောခဲ့သည်။ [\(TaiFreedom\)](#)

မြေမြှုပ်မိုင်း

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်များအသင်းရုံး၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် မြေမြှုပ်မိုင်းအန္တရာယ် အသိပညာပေး လုပ်ငန်းဆွေးနွေးညှိနှိုင်း အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ၂၀၁၄ ခုနှစ် ၂၀၁၈ ဧပြီလအထိ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ချက်အရ မိုင်းကြောင့် ဒဏ်ရာရသူ (၆၀၄) ဦး သေဆုံးသူ (၉၅) ဦးရှိခဲ့တဲ့အထဲ ရှမ်းပြည်နယ်နဲ့ ကချင်ပြည်နယ် ဘက်မှာ ထိခိုက်မှုအများဆုံး ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဗမာ တိုင်းရင်း သားရေးရာ ဝန်ကြီးဒေါက်တာအောင်သန်းမောင်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(VOA\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့ ညတွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သိန္နီမြို့နယ်၌ လားရှိုးမြို့မှ လောက်ကိုင်မြို့သို့ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးအတိုင်း မောင်းနှင်လာ သည့် တပ်မတော်ယာဉ်တန်းသည် သိန္နီမြို့နယ် စံလောင်း ကျေးရွာနား၌ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မိုင်းပေါက်ကွဲမှုအား တာဝန်ရှိသူများမှ သွား ရောက်စစ်ဆေးနေစဉ် အမည်မသိလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့မှ ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးချုပ် ဇော်ခင်အောင်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Popular\)](#) [\(7Day\)](#)

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကယားပြည်နယ်အတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရန်အတွက် ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေး ပါတီ (KNPP) မှ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် မြေယာ ကိစ္စများ အပါအဝင် တနိုင်ငံလုံး အပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုးနိုင်ရေးကိစ္စများ၊ လစဉ်ပုံမှန် တွေ့ဆုံမှု ကော်မတီ၏ တာဝန်ဝတ္တရားကိစ္စ (TOR)၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်း ကိစ္စ တို့နှင့် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပုံတူ ကြေးရုပ်ထု တည်ဆောက်ခြင်း၊ ကန့်ကွက်ခြင်းတို့နှင့် ပတ်သတ်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေး ပါတီ (KNPP) နှင့် ကယားပြည်နယ် အစိုးရတို့ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး **ကယားပြည်နယ်တွင် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပုံတူ ကြေးရုပ်ထု တည်ဆောက်မည့် ကိစ္စအပေါ် KNPP မှ ပြည်သူ လူထုထောက်ခံလျှင် မိမိတို့လည်း ထောက်ခံသွားမည် ဖြစ်ပြီး လူထု ကန့်ကွက်ပါက မိမိတို့ ကန့်ကွက်ကြောင်းလည်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်** ဟု KNPP ၏ လှိုင်ကော်ဆက်ဆံရေးရုံး တာဝန်ခံ ရှုညေးရယ်မှပြောခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန၌ ၂၁ ပင်လုံ ကျင်းပရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အပစ်ခတ် လက်မှတ်ထိုး ထားသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်အစိုးရဘက်မှ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲ ကော်မတီ (UPDJC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမင်းသူ၊ ဦးခင်မောင်တင်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများဘက်မှ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ စောမူဇော်စေးဖိုး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်း၊ ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေးတပ်မတော်(RCSS)မှ ဦးဘောင်ခေးနှင့် ဦးစိုင်းခင်း၊ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ထောမွန်နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာ၊ ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ(ALP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ခိုင်စိုးနိုင်အောင်၊ ချင်းအမျိုးသား တပ်ဦး (CNF) ဥက္ကဋ္ဌ ပူဇင်ကျို၊ ပအိုဝ်လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ ချုပ် (PNLO) ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ခွန်မြင့်ထွန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသဲခဲ၊ ဒီမိုကရေစီအကျိုးပြု ကရင်တပ်မတော် (DKBA) မှ စောမူဇော်၊ ကရင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီ) (KNU/KNLA) (PC) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး၊ နော်ကပေါ်ထူး၊ လားဟူဒီမိုကရက်တစ် အစည်းအရုံး(LDU) ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ကြာဟားတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(MOI\)](#) [\(UPC\)](#) [\(MWD\)](#) [\(KNUHQ\)](#) [\(KNUHQ\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင် ဧည့်ခန်းမ ရိပ်သာ၌ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဝပြည်သွေးစည်း ညီညွတ်ရေး တပ်မတော် (UWSA) ၊ ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ မဟာမိတ် တပ်မတော် (NDAA) ၊ ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်းတပ်မတော် (SSPP/SSA) တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညီနိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ရေ၊လေ) ပိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး (အငြိမ်းစား)တို့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး UWSA 'ဝ' အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးပေါက်ယုယိ၊ SSA (ဝမ်ဟိုင်း)အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆေထင်၊ NDAA (မိုင်းလား)အဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစံပေနှင့် KIA အဖွဲ့ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) အက်စ်ဂွမ်မော်တို့တက်ရောက်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် အပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သတ်သည့် အမြင်သဘောထားများ အကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ [\(Military\)](#) [\(7Day\)](#) [\(BBC\)](#) [\(Marnagar\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင် ဧည့်ခန်းမ၌ ဒုတိယ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဒုတိယ ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် အဖွဲ့များထံမှ ရက်ရှည်တပ်မတော် (AA) ၊ တအာနီအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA)၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ မဟာမိတ်တပ်မတော် (MNDA) တို့ နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး အပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်နှင့် ပတ်သတ်သည့် အမြင် သဘောထား များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း)နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီး သန်းထွန်းဦးနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး(အငြိမ်းစား)တို့တက်ရောက် ကြားပြောပြီး TNLA အဖွဲ့မှ ဦးဖုန်ခွင်း(ခ)ဦးဖုန်ခင်းနိုင်၊ MNDA အဖွဲ့မှ ဦးတားခူးလန်း၊ AA အဖွဲ့မှ ဦးညိုထွန်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#) [\(BBC\)](#) [\(Marnagar\)](#) [\(Military\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၌ နိုင်ငံတော်အတိုင်အပင်ခံ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် "ဝ" ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ (UWSA) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျောက်ကော်အန်း၊ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ (SSPP) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆေးထင်၊ မိုင်းလားအထူးဒေသ(၄)(NDAA) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစံပေနှင့် ကချင် လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ (KIO) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) အက်စ်ဂွမ်မော်တို့အား ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် လည်းကောင်း၊ တအာင်း (ပလောင်) အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်(TNLA)မှ တားခူးလန်း၊ မြန်မာအမျိုးသား ဒီမိုကရေစီမဟာမိတ် တပ်မတော် -ကိုးကန့်တပ်ဖွဲ့ (MNDA)မှ ဦးရန်ဝင်ကျိုးနှင့် ရက်ရှည် တပ်မတော်(AA)တို့မှ

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ဦးညိုထွန်းအောင်တို့အား ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ သီးခြားစီလက်ခံ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်များ နှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ဝပြည် သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီအနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ် NCA လက်မှတ်ရေး ထိုးလျှင် လာမည့်နှစ်အတွင်း ပန်ဆန်းတွင် ကျင်းပမည့် နှစ် ၃၀ ပြည့် ငြိမ်းချမ်းရေး အထိမ်းအမှတ်ပွဲသို့ တက်ရောက်မည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ ([ShanNew](#)) ([MOI](#)) ([SC Office](#)) ([MyanmarTime](#)) ([MyanmarNow](#)) ([BBC](#)) ([VOA](#)) ([Popular](#)) ([7Day](#))

ဇူလိုင် ၁၂ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုး ဦးဆောင်သည့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ် (Peace Process Steering Team- PPST) ဦးဆောင် အဖွဲ့မှအဖွဲ့ဝင်များကိုလည်း လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရန်အတွက် ဆောင်ရွက်သင့်သည့်ကိစ္စရပ်များ၊ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးပေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များအား အမြန်ဆုံးပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း/ရေ/လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး(အငြိမ်းစား) တို့ တက်ရောက် ကြံပြီး KNU အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ KKO အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူး၊ KNU/KNLA(PC) အဖွဲ့ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး နော်ကပေါ်ထူး၊ RCSS/SSA အဖွဲ့မှ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ဦးဘောင်ခေး၊ PNLO အဖွဲ့နာယက ခွန်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ALP အဖွဲ့ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခိုင်စိုးနိုင်အောင်၊ ABSDF အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသံခဲ၊ CNF အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးပူဇင်ကျိုး၊ NMSP (မွန်) အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင်ထောမွန်နှင့် LDU အဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြာဆော်လမွန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ([MOI](#)) ([Popular](#)) ([RFA](#))

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းပဟိုဌာန-၂ ဧည့်ခန်းမ၌ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူး ကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာစွန်ကျော်ရှန် ဦးဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၊ နာဂအမျိုးသား ဆိုရှယ်လစ် ကောင်စီ-ခပ်ပလန်(NSCN-K)မှ နာဂ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအနုကန်၊ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ(KNPP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ခူဦးရယ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့တို့အား သီးခြားစီတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ([MOI](#)) ([PeaceCommission](#))

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် MICC 2 အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တင်မျိုးဝင်း နှင့် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော် ဦးဆောင်သောငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်သည် ကရင်နီ တိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ခူဦးရယ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ KNPP ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌခူဦးရယ် နှင့်အတူ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သော ဗိုလ်ချုပ် အောင်မြတ် (ဒုတိယစစ်ဦးစီး)၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးရွှေမျိုးသန်း၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၂) ခူးအယ်နီယယ် တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ([PeaceCommission](#))

အစည်းအဝေးများ

NCA EAOs

ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့မှ ၂ ရက်နေ့အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်းမြို့၌ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီမှုစာချုပ် NCA လက်မှတ်ရေး ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖွဲ့ထားသည့် PPST ၏ (၂၂) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် PPST အဖွဲ့ဝင်များ၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများ ဖြစ်သည့် လုံခြုံရေးကဏ္ဍ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး၊ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှု ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍ အလိုက် အစည်းအဝေးနှင့် ၁၅ ကြိမ်မြောက် UPDJC အစည်းအဝေးများနှင့် ပတ်သတ်သည့် အစီရင်ခံစာများတင်ပြခြင်းနှင့် တတိယ အကြိမ် ပင်လုံ ညီလာခံ ကျင်းပရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ ရှေ့လုပ်ငန်းများ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ၂၁ ရာစုပင်လုံ ညီလာခံပြုလုပ်နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံရေးပြဿနာများပြေလည်သွားမည် မဟုတ်ဟု "တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ " (EAO Peace Process Steering Team-EAO PPST) အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မူတူးစေးဖိုးမှ ပြောခဲ့သည်။ ([Mizzima](#)) ([MyanmarTime](#)) ([MonNew](#)) ([NCAsEAO](#))

ဇူလိုင် ၁၀ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၌ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST) ၏ (၂၃) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုးမှ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယ အကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ သဘောထားမှာ တစ်စုတစ်စည်းတည်းဖြစ်ရန် အရေးကြီးကြောင်းပြောခဲ့သည်။ ([MyanmarTime](#)) ([Marnagar](#))

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

၂၁ ရာစု ပင်လုံကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစု ပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေး ပြုလုပ်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် (၂၁) ရာစုပင်လုံ ကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်မှ အဖွင့်အမှာ စကားပြောခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးက ယခင် အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များ၊ နောက်ဆုံးပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်း ပြောခဲ့သည်။ (ScOffice)

UPDJC

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ UPDJC ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းနှင့် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဆလိင်းလျှန်မှန်းဆာ ခေါင်းတို့မှ အမှာစကားများ ပြောခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးကို ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ကနေ ၁၆ ရက်နေ့အထိ နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်း ဗဟို ဌာန၌ ကျင်းပမည်ဟု အစိုးရကိုယ်စားလှယ် ဦးလှမောင်ရှေ့မှပြောခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၂၁ ရာစု ပင်လုံတတိယ အကြိမ် အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်ရန် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် ခုနစ်ဖွဲ့ကိုလည်း ဖိတ်ကြားမည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ (UPDJC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်သည့် ဒေါက်တာ တင်မျိုးဝင်း၊ ဒေါက်တာဆလိင်းလျှန်မှန်းဆာခေါင်း၊ ဦးသုဝေ၊ ပူးတွဲကော်မတီဝင်များဖြစ်ကြသည့် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်အစုအဖွဲ့၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ အစု အဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့တို့မှ UPDJC ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အကျိုးဆောင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Popular) (7Day) (RFA) (ScOffice) (VOA) (Frontier) (MyanmarNow) (Mizzima) (MyanmarTime) (Eleven) (MonNew)

ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့မှ ၆ ရက်နေ့အထိ နေပြည်တော်ရှိ MICC-2 ခန်းမ၌ ၂၁ ရာစုပင်လုံအကြံ အစိုးရအစုအဖွဲ့၊ နိုင်ငံရေး ပါတီအစုအဖွဲ့နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အစုအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်သော လူမှုရေးကဏ္ဍ လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံရေးကဏ္ဍ၌ ကျား၊ မ တန်းတူညီရေး အကြောင်း အရာတစ်ခုကိုသာ ဆွေးနွေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူမှုရေး ကဏ္ဍမှ မသန်စွမ်းသူများ အခွင့်အရေး အပြည့်အဝရရှိရေး တင်ပြဆွေးနွေးမည်ဟု ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ဆလိင်းလျှန်မှန်းဆာခေါင်းမှ ပြောခဲ့သည်။ "ကျနော်တို့အနေနဲ့ ကျား၊ မ တန်းတူရေး တခုတည်း ဆွေးနွေးတဲ့ဟာက သိမ်ငယ်တယ်လို့ မမြင်ပါဘူး။ အိမ်တန် မှ အရေးကြီးတဲ့ကိစ္စ ဖြစ်တယ်"ဟု ဒေါက်တာ ဆလိင်းလျှန်မှန်းဆာခေါင်းမှ ပြောခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် စုစုပေါင်း အဆိုပြုချက် ၃၀ ကျော် တင်သွင်းခဲ့ပြီး နောက်လာမည့် အစည်းအဝေးတွင် ဆက်လက် ဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်သည်။ (Irrawaddy) (7Day)

ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC)၌ ၁၆ ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်း ချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရာ၌ ညှိနှိုင်းအဖြေရှာနိုင်ရန် အတွက်အပေးအယူ၊ အလျှော့အတင်း ပြုလုပ်လိုသည့် စိတ်ဆန္ဒအထူးအရေးကြီးသည်ဟု (UPDJC) ဒုဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့် ဆွေမှ ပြောခဲ့သည်။ "ဒီစေ့စပ် ညှိနှိုင်း အဖြေရှာခြင်း သဘောတရားကို နှလုံးသွင်းပြီး အပေးအယူ အလျှော့အတင်းတွေ ပြုလုပ်လိုတဲ့ စိတ်ရင်း ဆန္ဒရှိကြဖို့ အထူး အရေးကြီး ပါတယ်။ ဒါမှလည်း နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲကနေ ကျနော်တို့ ညှိနှိုင်း အဖြေရှာနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်"ဟုပြောခဲ့သည်။ (Irrawaddy)

ဇူလိုင် ၉ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ၁၆ ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ UPDJC အစည်းအဝေး ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် UPDJC နှင့် UPDJC အတွင်းရေးမှူးအစည်းအဝေးမှ စုစည်းတင်သွင်းသော နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍကြီး(၅) ရပ် ဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေး ၊ လူမှုရေး ၊ စီးပွားရေး ၊ လုံခြုံရေးနှင့် မြေယာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကဏ္ဍဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအား အချက်အလက်များအား အဓိကထား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အစည်း အဝေးသို့ (UPDJC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတွေ ဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ဒေါက်တာ ဆလိင်းလျှန် မှန်းဆာခေါင်း၊ ဦးသုဝေ၊ ပူးတွဲကော်မတီဝင်တွေဖြစ်တဲ့ အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်အစုအဖွဲ့၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ အစုအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံ ရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့တို့မှ UPDJC ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အကျိုးဆောင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ကဏ္ဍငါးခု မှ တင်ပြထားသည့် အချက် ၃၂ ချက်မှ ၁၂ ချက်သာ အတည်ပြုနိုင်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေး ကဏ္ဍတွင် ၇ ချက် တင်ပြခဲ့ပြီး ၂ ချက်သာ အတည်ပြုခဲ့သည်။ စီးပွားရေး

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ကဏ္ဍတွင် ၁၁ ချက် တင်ပြခဲ့ပြီး ၁ ချက်သာ အတည်ပြုခဲ့သည်။ လူမှုရေး ကဏ္ဍတွင် ၉ ချက် တင်ပြခဲ့ပြီး ၇ ချက် အတည်ပြုခဲ့သည်။ မြေယာကဏ္ဍတွင် ၅ ချက် တင်ပြခဲ့ပြီး ၂ ချက်သာ အတည်ပြုခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဆွေးနွေးပွဲတွင် အမျိုးသမီး ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း ပါဝင်ရေးကိုလည်း အတည်ပြုခဲ့သည်။ ([BBC](#)) ([TaiFreedom](#)) ([MOI](#)) ([StOffice](#))

UPC

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန အမှတ် (၂) တွင်ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - ၂၁ ရာစု ပင်လုံ (တတိယအစည်းအဝေး) ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်အေအောင်ဆန်းစုကြည်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ KNU ဥက္ကဋ္ဌဗိုလ်ချုပ်ကြီး စောမူတူးစေးဖိုးတို့မှ အဖွင့်အမှာစကား ပြောခဲ့သည်။ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ မိန့်ခွန်းတွင် အစိုးရနှင့် တပ်မတော်သည် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို တက်ကြွစွာ ဆောင်ရွက် နေခြင်းသည် အင်အားချိနဲ့ နေ၍ မဟုတ်ကြောင်း **"အမှန်တကယ် ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းမှန်သမျှ သဘောတူညီချက် တွေကိုသာ လိုက်နာရင် ဘာသေနတ်သံမှ ကြားရမှာမဟုတ်ပါဘူး။ ကိုယ့်လူကိုသာ နိုင်အောင်ထိန်းဖို့ အဓိပ္ပါယ်ကင်းခဲ့တဲ့ အကြောင်းပြချက်အမျိုးမျိုး မပေးဖို့ လိုပါမယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ရာမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးထက် အရေးကြီးတာ ဘာမှမရှိဘူး"** ဟု ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှပြောခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဗိုလ်ချုပ်စောအိုင်းဇော်ဖိုး (KNU) သည် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) ၏ လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာကို တင်သွင်းဖတ်ကြားခဲ့သည်။ ([JMC](#)) ([JMC](#)) ([7Day](#)) ([Popular](#)) ([Popular](#)) ([7Day](#)) ([7Day](#)) ([Mizzima](#)) ([Mizzima](#)) ([Mizzima](#)) ([Frontier](#)) ([BBC](#)) ([RFA](#)) ([TheLadies](#)) ([MyanmarTime](#)) ([7Day](#)) ([7Day](#)) ([KIC](#)) ([KIC](#)) ([MyanmarTime](#)) ([TheLadies](#)) ([MyanmarTime](#)) ([Mizzima](#)) ([MyanmarTime](#)) ([Mizzima](#)) ([MyitkyinaNew](#)) ([Marnagar](#)) ([Irrawaddy](#)) ([StOffice](#))

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂၅ တွင်ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးညီလာခံ ဒုတိယနေ့အစုအဖွဲ့အလိုက် အစည်းအဝေးများ ကျင်းပခဲ့သည်။ အစိုးရအစုအဖွဲ့အစည်းအဝေး၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေမှ အဖွင့်မှာစကားပြောခဲ့ပြီး၊ (UPDJC) အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ ဦးသန်းစင်မောင်၊ နိုင်သက်လွင်နှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးတို့မှ ညီလာခံလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အကြံပေး ဦးလှမောင်ရွှေမှ နိုင်ငံရေးကဏ္ဍ မူဝါဒ အဆိုပြုလွှာ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်နိုင်ဦးမှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ မူဝါဒ အဆိုပြုလွှာ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ စန်းစန်းအေးမှ လူမှုရေးကဏ္ဍ မူဝါဒ အဆိုပြုလွှာ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ကျော်ဟန်မှ လုံခြုံရေးကဏ္ဍ မူဝါဒအဆိုပြုလွှာ၊ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဒေါက်တာဝါဝါမောင်က မြေယာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကဏ္ဍမူဝါဒ အဆိုပြုလွှာ များနှင့်စပ် လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ လွှတ်တော်အစုအဖွဲ့ အစည်းအဝေး၌ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အဖွဲ့ဝင် ဦးခွန်မောင်သောင်းမှ အဖွင့်အမှာ စကားပြောခဲ့ပြီး (UPDJC) အတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်စိုး၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးပျံချိ(ခ) ဦးဌေးဝင်းအောင်နှင့် နော်ခရစ္စထွန်း (ခ) ဒေါက်တာအားကာမိုးတို့မှ နိုင်ငံရေးကဏ္ဍ မူဝါဒအဆိုပြုလွှာ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် မိကွန်ချမ်း၊ ဦးလွင်ကိုလတ်နှင့် ဦးမြင့်လွင်တို့က စီးပွားရေး ကဏ္ဍ မူဝါဒအဆိုပြုလွှာ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ဇော်မာအောင်၊ ဦးမင်းဦးနှင့် ဒေါ်နန်းထွေးသူတို့မှ လူမှုရေး ကဏ္ဍမူဝါဒ အဆိုပြုလွှာ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအင်တုန်းခါးနော်ဆမ်၊ ဒေါ်နီရွှေလျန်းနှင့် ဦးတင်သစ်(ခ) ဦးရည်မွန်တို့မှ လုံခြုံရေးကဏ္ဍ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်စိုး၊ ဦးဇော်မင်းလတ်နှင့် ဦးစိုးလေး (ခ) ဦးစိုးဝင်းတို့မှ မြေယာ နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကဏ္ဍ မူဝါဒအဆိုပြုလွှာတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ သည်။ တပ်မတော်အစုအဖွဲ့ အစည်းအဝေး၌ သဘာပတိ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်မောင်ဝင်းမှ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးမှုကော်မတီ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးမှုကော်မတီ၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးမှုကော်မတီ၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးမှုကော်မတီ၊ မြေယာနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များဆွေးနွေး မှုကော်မတီဝင်များမှ သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် မူဝါဒအဆိုပြုလွှာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအစုအဖွဲ့ အစည်းအဝေး၌ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဆလိုင်းလျန်မှန်း ဆာခေါင်းမှ အဖွင့်အမှာ စကားပြော ခဲ့သည်။ ([MOI](#)) ([MyanmarNow](#)) ([BBC](#))

JMC

- JMC-U

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့မှ ဇူလိုင်လ ၅ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ပြည်ထောင်စု အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ(JMC-U)၏ (၁၇)ကြိမ်မြောက် အစည်း အဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်း အဝေးတွင် JMC-U ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဗိုလ်ချုပ် စောအိုင်းဇော်ဖိုး (KNU) နှင့် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ (၂) စိုင်းမျိုးသန့်တို့မှ အဖွင့်နှုတ်ခွန်းဆက် မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်မှ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီအစိုးရ လက်ထက်တွင် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ JMC-U အဖွဲ့ဝင် အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အရပ်သားအစုအဖွဲ့ အသီးသီးမှ

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်လျက်ရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အဆင့်နှင့် ဒေသ ဆိုင်ရာအဆင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များလည်း လေ့လာသူအဖြစ် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(JMC\)](#) [\(TaiFreedom\)](#) [\(RFA\)](#) [\(MOI\)](#) [\(Mizzima\)](#)[\(TaiFreedom\)](#) [\(7Day\)](#) [\(7Day\)](#) [\(Popular\)](#) [\(MyanmarTime\)](#)

- JMC-S

ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်း၊ တောင်ငူမြို့ ၌ ပဲခူးတိုင်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ [JMC-S (ပဲခူး)] ၏ (၁၆) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် JMC-S (ပဲခူး) ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများမှ နှုတ်ခွန်း ဆက်စကားများ ပြောကြားခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ ကော်မတီဝင် (၉) ဦး၊ သီးခြားဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ရုံးအဖွဲ့ ဝန်ထမ်း (၁၇) ဦး စုစုပေါင်း (၂၆) ဦး ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(JMC\)](#)

နီးနောဖလှယ်ပွဲများ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများနှင့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများ

USDP

ဇွန် ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ သံလွင်လမ်းရှိ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီဌာနချုပ်ရုံးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေသည့် နိုင်ငံရေးအခြေအနေ များအပေါ် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ပါတီ၏ သဘောထားများတင်ပြသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စတွင် လူ့အခွင့် အရေးချိုးဖောက်သည်ဟုဆိုကာ တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များအား အရေးယူရန် နိုင်ငံတကာမှ ဖိအားပေးနေသဖြင့် အစိုးရနှင့် ပြည်သူက တပ်မတော် ရှေ့မှ ဓားမားမတ်မတ်ရပ်တည်ပေးရန်လိုဟု ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုး ရေးပါတီပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒေါက်တာနန္ဒာလှမြင့်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(MyanmarTime\)](#)

ထုတ်ပြန်ချက်

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့တွင် ကရင်နီပြည်၌ ဗိုလ်ချုပ်ရပ်ထုထားရှိခြင်းအပေါ် ကရင်နီပြည်သူများ၏ ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းကျ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းအား သက်ဆိုင်ရာပိုင်များမှ အကြမ်းဖက် ဖြိုခွင်းခဲ့ပြီး တိုင်းရင်းသား လူငယ်များအား မတရားပုဒ်မများတပ်ကာ အမှုဖွင့် အရေးယူခဲ့သည့် အပေါ် လူ့ဘောင်သစ်လူငယ် (Youth For a New Society) မှ ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(YNS\)](#)

ကယား (ကရင်နီ) ပြည်၌ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်မထားရှိရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မွန်လူငယ်အသင်း (မုဒုံမြို့နယ်)မှ ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် သဘောထား ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ် ထားရှိမည့်ကိစ္စကို ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြသည့် ကရင်နီ တိုင်းရင်းသား လူငယ်များအား အစိုးရမှ အရေးယူမှုနှင့် အကြမ်းဖက်ဖြိုခွဲခြင်းအပေါ် ရုတ်ချကြောင်း တိုင်းရင်းသားလူငယ်များမဟာမိတ် (NEYA)မှ ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့ တွင် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(KIC\)](#) [\(UKSY\)](#)

ကယား (ကရင်နီ) ပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့နယ်ဟောဝန်ပန်းခြံတွင်ထားရှိမည့် ပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တည်ဆောက်မှု အပေါ် ကရင်နီပြည် လူမျိုးပေါင်းစုံ လူငယ်ထုမှဦးဆောင်ကာ ၂၀၁၈ခုနှစ် ဇူလိုင်လ (၃) ရက်နေ့တွင် ငြိမ်းချမ်းစွာကန့်ကွက် ဆန္ဒဖော်ထုတ်နေစဉ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အကြမ်းဖက်ဖြိုခွင်းခြင်း၊ ကရင်နီပြည် သမိုင်းမှန် လက်ကမ်းစာစောင်ပေးဝေသူ လူငယ်များကိုလည်း မတရားပုဒ်မတပ်ကာ အမှုဖွင့် အရေးယူခြင်းတို့ အပေါ် မြန်မာနိုင်ငံကျောင်းသားလူငယ်များ ကွန်ယက် (SYCB) မှ ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့ဖြင့် ကြေညာချက် တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ကြေညာချက်တွင် အဖွဲ့အစည်း ၁၁ ဖွဲ့ ပါဝင်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#) [\(SYCB\)](#)

ကရင်နီပြည်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပြည်သူ့ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းအား အကြမ်းဖက်ဖြိုခွင်းမှုအပေါ် ကချင်လူငယ်အဖွဲ့အစည်းများ၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက် တစ်စောင်အား ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရုပ် ထုလုပ်ပြီး ကရင်နီပြည်နယ်တွင် ထားရှိရန် ကြိုးစားခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သတ်ပြီး ကယားအမျိုးသားပါတီ (KNP) နှင့် ကယားပြည်နယ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (KySDP)တို့မှ ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံသို့ လိပ်မူပြီး တောင်းဆို ကြေညာချက်တစ်စောင်အား ပေးပို့ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကရင်နီပြည်သူလူထုများ၏ သဘောထားအားလစ်လျူရှုကာ ပြည်သူ့ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခြင်းအား အကြမ်းဖက်ဖြိုခွင်းမှု၊ တရားစွဲဆိုမှုနှင့်စစ်လျဉ်း၍ အနာဂတ်အမျိုးသမီး အစည်းအရုံး၏ တိုက်တွန်းတောင်းဆိုချက်များ ပါဝင်သော ကြေညာချက်တစ်စောင်အား ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့တွင် လူ့အခွင့်အရေး စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့ (HRW) ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး Zeid Al Husein ဇာရီ အယ်လ် ဟူစိန်၏ ပြောဆိုချက်နှင့်ပတ်သတ်ပြီး ထောက်ခံတိုက်တွန်းသည့် ကြေညာချက်တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(RFA\)](#) [\(UN\)](#)

တရားစွဲဆိုခြင်းခံရသောလူငယ်များ၏ အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ ကရင်နီလူငယ်ထုများ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အား ဇူလိုင်လ ၅ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကယားအမျိုးသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုကော်တီရဲ့ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရုပ်ထု တည်ဆောက်မှုအပေါ် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက် တစ်စောင်အား ဇူလိုင်လ ၆ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကရင်နီပြည်(ကယားပြည်နယ်)တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်ထုတည်ဆောက်ခြင်းအပေါ်ကယောအမျိုးသား သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက် တစ်စောင်အား ဇူလိုင်လ ၆ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက် တစ်စောင်အား ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကယား(ကရင်နီ)ပြည်နယ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်ထုတည်ဆောက်မှုအပေါ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တွေ့ဆုံမှုဆိုင်ရာ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အား ဇူလိုင်လ ၇ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကရင်နီပြည် လူမျိုးပေါင်းစုံပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဦး(KNPLF)၏ ကယား(ကရင်နီ)ပြည်နယ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်ထု ထားရှိရေးကိစ္စအပေါ် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက် တစ်စောင်အား ၈ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကယား (ကရင်နီ) ပြည်နယ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရုပ် တည်ဆောက်မှုအားကန့် ကွက်သည့်လူငယ်များကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဖြင့်တွေ့ဆုံခြင်းအပေါ်သတင်းထုတ်ပြန်ချက် တစ်စောင် အား ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကယား (ကရင်နီ) ပြည်နယ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်တည်ရန်ကြိုးပမ်းခြင်းထိုးကြိုးပမ်းမှုကို ကန့်ကွက်သည့် အခြေအနေတွင် ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) အနေဖြင့် ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယ အကြိမ်ညီလာခံသို့ တက်ရောက်ခြင်းမပြုရန် တိုက်တွန်းကြောင်းထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အား ကယန်းမျိုးဆက်သစ်လူငယ် (KNGY) ၊ ကရင်နီအမျိုးသား လူငယ် အစည်းအရုံး (KNYO) ၊ ကယားပြည်နယ် ကျောင်းသားများ သမဂ္ဂ (KSSU) ၊ ကယန်းအမျိုးသမီးအစည်းအရုံး နှင့် ကယားလီလူငယ် (KLY) တို့မှ ဇူလိုင်လ ၉ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#) [\(MyanmarNow\)](#)

ကယား (ကရင်နီ) ပြည်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရုပ်ထားရှိမည့် ကိစ္စနှင့် ပတ်သတ်၍ ကရင်နီဆိုင်ရာ သမိုင်းကြောင်းစာရွက်များ ဖြန့်ဝေခဲ့သည့် လူငယ်များဖြစ်သော ခွန်သောမတ်(စ်)၊ ဒီးဒီး၊ ဖီးလစ်စိုးအောင် နှင့် မျိုးလှိုင်ဝင်းတို့အား ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅ (ခ) ဖြင့် ကယားပြည်နယ်၊ ဒီမောဆိုမြို့နယ်တရားရုံးမှ ဆင့်ခေါ်ရာ လူငယ် (၄) ဦး ရင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး အာမခံမယူသည့် အတွက် အကျဉ်းထောင် အချုပ်ဖြင့် ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်း စသည့် ဖြစ်စဉ်တို့နှင့် ပတ်သတ်၍ ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ချက် တစ်စောင်အား ကရင်နီပြည်လူငယ်ထုမှ ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကယားပြည်နယ် တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရုပ်ထားရှိမည့် အရေးအား ဆန့်ကျင်သည့် အနေဖြင့် ကရင်နီသမိုင်းကြောင်း လိုက်လံဝေမျှခဲ့သည့် ကရင်နီ လူငယ်ဆယ်ဦးအား ၅၀၅ (ခ) ဖြင့် တရားဆွဲခဲ့ပြီး ၁၂ ရက်နေ့တွင် တရားရုံးထုတ်ခဲ့သည့် အပေါ် ကရင်နီပြည်လူငယ်ထုမှ သတင်းထုတ်ပြန်ချက် တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကရင်နီပြည်တွင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ကြေးရုပ်ထု ထားရှိမည့် ကိစ္စနှင့် ပတ်သတ်ပြီး နာဂ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း ၁၀ ဖွဲ့ကျော် မှ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများ၏ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သမိုင်းဝိသေသများအား တန်ဖိုးမထားရာ ရောက်သည့်အတွက် ဆန့်ကျင်ကြောင်း ကြေညာချက်တစ်စောင်အား ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ကယားပြည်နယ် အစိုးရ၏ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း မြင်းစီးကြေးရုပ်အား ကယားပြည်နယ်တွင် တည်ဆောက်ရန် ကြိုးစားနေမှုအပေါ် ကယားတစ်မျိုးသားလုံးကိုယ်စားပြုသောကယန်း အမျိုးသား ညီညွတ်ရေး ဦးဆောင် ကော်မတီ (HCKNU)၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တစ်စောင်အား ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

၂၁ ရာစုပင်လုံ ညီလာခံ အဖွင့်အမှာစကားတွင် ရခိုင် အမျိုးသားပါတီ (ANP) ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အေးနုစိန်၏ ပြောကြားချက်များသည် ၎င်းတို့သဘောထား မဟုတ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲ ကော်မတီ(UPDJC) နိုင်ငံရေး ပါတီအစုအဖွဲ့မှ သဘောထားကြေငြာချက်တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#)

သဘောထားမှတ်ချက်

၂၁ ပင်လုံနှင့် ပတ်သတ်သည့် သဘောထားမှတ်ချက်များ နှင့် မိန့်ခွန်းများ

အစိုးရနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ပြုလုပ်ခြင်းမရှိသည့် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့ဝင်များသို့ ၂၁ ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေး တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြား စာပေးပို့လာသေးခြင်းမရှိသေးကြောင်း UWSA ၊ အဖွဲ့ လားရှိုးဆက်ဆံရေးရုံး တာဝန်ခံ ဦးညီရန်းမှ ပြောခဲ့သည်။ **“ဒီကိစ္စ ကျွန်တော်မသိရသေးပါဘူး။ ဖိတ်မယ်လို့တော့ ပြောသံကြားတယ်။ ဘယ်လိုဖိတ်မလဲ တစ်ဖွဲ့ချင်းစီလား အဖွဲ့လိုက်လား အဲလိုတော့ရှိမယ်”** ဟု ဦးညီရန်း မှပြောခဲ့သည်။ [\(Mizzima\)](#)

ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော် MICC-2 ခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည့် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ပါတီ (NLD) ၏ ပထမ အကြိမ် နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးလုပ်ငန်း ကော်မတီများစုံညီတွေ့ဆုံပွဲအပြီး သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်၌ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးအတွက်လည်း ပါဝင်ပြီးဖွဲ့စည်းပုံကို လွှတ်တော်အတွင်းမှ အောင်မြင် အောင် ပြင်ဆင်ရန် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် လမ်းညွှန်ထားကြောင်း ဒီချုပ်ပဟိုအမျိုးသမီးလုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌဒေါက်တာမေဝင်းမြင့်မှ ပြောခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မြန်မာ့နိုင်ငံရေးသမိုင်းတွင် တောက်လျှောက်ပါဝင်လာသော တစ်မတော်ကို ဖယ်ရှားရေးကိစ္စကို လုံးဝလက်မခံကြောင်းလည်း ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မေဝင်းမြင့်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#) [\(MyanmarTime\)](#)

ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ -၂၁ ရာစု ပင်လုံတတိယ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရေး မတက်ရေး ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ကရင်နီ အမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) ၏ ဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေး ခေါ်ယူပြီးမှသာ သိရမည်ဟု KNPP ၏ ဆက်ဆံရေးရုံး (လှိုင်ကော်) တာဝန်ခံ ခူးညေးရယ်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Kantarawaddy\)](#)

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့တွင် တတိယအကြိမ်မြောက် ပြုလုပ်မည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားစာကို လက်ခံရရှိထားပြီး အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သွားမည်ဟု တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ (TNLA) ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဗိုလ်မှူး တာအိုက်ကျော်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Mizzima\)](#) [\(BBC\)](#) [\(RFA\)](#)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးသို့ မြောက်ပိုင်းလက်နက်ကိုင်ခန့်စစ်ဖွဲ့ တက်ရောက်ရန် တရုတ်သံရုံးမှ တစ်ဆင့် ဖိတ်ကြားကြောင်း သမ္မတရုံး ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးဇော်ဌေးမှ ပြောခဲ့သည်။ **“မနေ့က ဖိတ်ထားပြီးပြီ။ အဲဒါ တရုတ်သံရုံးက ပေးလီမို့ မယ်။ ရုနစ်ဖွဲ့စည်းလုံးကို တစ်ဖွဲ့စီ ဖိတ်တယ်”**ဟု ဦးဇော်ဌေးက ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ပြောခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#)

တတိယ အကြိမ် ကျင်းပမည့် ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံသို့ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC) အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် လက်နက်ကိုင် ၇ ဖွဲ့ တက်ရောက်မည်ဟု FPNCC အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူး ဝိုင်းအိုက်ကျော်မှ ပြောခဲ့သည်။ **“ဟုတ်ကဲ့ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံ တက်ဖို့ မနေ့က ကျနော်တို့ ဖိတ်စာ ရလာတယ်။ တက်ဖို့လည်း ကျနော်တို့ မူလ FPNCC ရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်အတိုင်း FPNCC အဖွဲ့ဝင် အားလုံးကို ဖိတ်လို့ရှိရင် ကျနော်တို့ တက်မယ်။ အဲဒီလိုမျိုး ဆုံးဖြတ်ချက် ချထားတယ်။ အခုလည်း အားလုံးကို ဖိတ်ကြားတဲ့ အတွက် ကျနော်တို့ တက်မယ်ပေါ့”** ဟု ဗိုလ်မှူး ဝိုင်းအိုက်ကျော်မှပြောခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy\)](#) [\(TNLA\)](#) [\(Irrawaddy\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ် (NCA) လက်မှတ်မထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- ၂၁ ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေး ကာလအတွင်း ပြုလုပ်မည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဆွေးနွေးပွဲများသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရှိပြီး သဘာပတိ၏ခွင့်ပြုချက်ရပါက ဆွေးနွေးခွင့်ရရှိမည်ဟု NCA လက်မှတ်ထိုး ပဒိုင်းအဖွဲ့ (PNLO) ဦးဆောင် နာယက ဗိုလ်မှူးကြီး ခွန်ဥက္ကဋ္ဌာမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်တို့နှင့် တွေ့ဆုံမည့် အစီအစဉ်ကို လတ်တလောတွင် မသိရှိသေးသော်လည်း တွေ့ဆုံပါက ကောင်းမွန်ကြောင်း မြောက်ပိုင်း လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဝင် မိုင်းလား အဖွဲ့ (NDAA) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးကြည်မြင့်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#)

ဇူလိုင်လ ၉ ရက်နေ့တွင် ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် နေပြည်တော်သို့ရောက်ရှိနေသည့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (KIO/KIA) ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်ချုပ်ဝန်မော်မှ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-၂၁ ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် နိုင်ခြင်းဖြင့် ကချင်ဒေသတွင် တိုက်ပွဲများ လျော့နည်းလာမည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#) [\(Marnagar\)](#)

၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ တတိယအကြိမ် တက်ရောက်ခဲ့သည့် တအန်း အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (PSLF/TNLA) ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ တာရူးလားနန်းနှင့် [Marnagar](#) သတင်းဌာနတို့ တွေ့ဆုံမေးမြန်း ထားသည်ကို အောက်ပါလင့်ခ်တွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ [\(TNLA\)](#) [\(Marnagar\)](#)

၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ တတိယအကြိမ် တက်ရောက်လာသည့် မိုင်းလားအဖွဲ့ (NDAA) အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဦးကြည်မြင့်နှင့် 7Dayသတင်း ဌာနတို့ တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားသည်ကို အောက်ပါလင့်ခ်တွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ [\(7Day\)](#) [\(7Day\)](#) [\(Irrawaddy\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်မှ ၁၆ ရက်ထိ ကျင်းပနေသော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-၂၁ ရာစုပင်လုံ(တတိယအစည်းအဝေး)တွင် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ရေးရာအချက်များ ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း ညီလာခံတက်ရောက်သူ မွန်ခေါင်းဆောင်များမှ သုံးသပ် ပြောခဲ့ သည်။ **"ဆွေးနွေးမယ့်အချက်တွေက သိပ်မများပါဘူး၊ အရေးကြီးတဲ့ကိစ္စတွေဆိုရင် လုံးဝကိုမဆွေးနွေးရတဲ့ အနေထားမျိုးဖြစ်နေတယ် ညှိလို့မရဘူး၊ ဥပမာဆိုရင် နိုင်ငံရေးဘက်မှာ တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့အခွင့်အရေး လူနည်းစုတွေရဲ့အခွင့်အရေး ဖက်ဒရယ်မူတွေ ဒါတွေလည်း လုံးဝကိုမဆွေးနွေးဘူးခင်ဗျ၊ ဘာကို ဆွေးနွေးမှာလည်း ဆိုတော့ ကျား/မတန်းတူရေး နော် အသလောက်ဘဲသွားရတယ်၊ ဒါက လူမှုရေးနဲ့ သွားဆိုင်တယ်ဗျ"** ဟုမွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဒုဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(MonNew\)](#)

တတိယအကြိမ် ကျင်းပသည့် ပင်လုံညီလာခံတွင် ဆွေးနွေးမည့်အချက်များသည် နိုင်ငံရေးအရအားရစရာ ရှိလာမည်မဟုတ်ဟု KNU ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင် ဖဒို မန်းငြိမ်းမောင်မှ ပြောခဲ့သည်။ **"ညီလာခံကြီးကို တတိယအကြိမ်မြောက် ကျင်းပတာဖြစ်ပေမဲ့ နိုင်ငံရေး အနစ်သာရ ကြီးကြီးမားမားရှိလာမှာ မဟုတ်ပါဘူး၊ ဒါပေမဲ့ ကျနော်တို့ ငြိမ်းချမ်းရေး ခရီးလမ်းက ကာလရှည်သွားရမှာဖြစ်လို့ စိတ်မပျက်ပဲ ဆက်သွား မှာပါ"** ဟု ဖဒို မန်းငြိမ်းမောင်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(MyanmarTime\)](#)

တတိယအကြိမ် ပင်လုံညီလာခံသို့ တက်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံး သမ္မတညောင်ရွှေစော်ဘွား စပ်ရွှေသိုက်၏ အငယ်ဆုံးသမီး စပ်ဟောမာသိုက်မှ ပင်လုံမိသားစုဝင်များကို မမေ့သည့်အတွက် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ [\(MyanmarTime\)](#)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁-ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသော ဗိုလ်ချုပ်ဝန်မော်မှ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် တွေ့ဆုံပါက ကချင်ပြည်နယ်၌ တိုက်ပွဲများအရှိန်လျှော့ရန်ကိစ္စကို ဆွေးနွေးမည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ [\(TheLadies\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ နေ့လည်ပိုင်းခန့်တွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်သည် UWSA ဝအဖွဲ့၊ ကချင် KIO ၊ မိုင်းလား NDAA ၊ SSPP အဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး **"FPNCC ကော်မတီ အနေနဲ့ပဲ ပြောပေးသွားပါမယ်၊ အခုတစ်ခွဲချင်းအနေနဲ့ ပြောလို့ မရသေးပါဘူး"** ဟု KIO မှ ဗိုလ်ချုပ် ဝန်မော်ကပြောခဲ့သည်။ [\(Mizzima\)](#) [\(Popular\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - ၂၁ ရာစု ပင်လုံ (တတိယအစည်းအဝေး)တွင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင် လှိုင်ပြောကြားခဲ့ သည့် မိန့်ခွန်းအပြည့်စုံကို အောက်ပါလင့်ခ်များတွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ [\(Mizzima\)](#) [\(The Ladies\)](#) [\(Myanmar Time\)](#) [\(7Day\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(Mizzima\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - ၂၁ ရာစု ပင်လုံ (တတိယအစည်းအဝေး)တွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းအပြည့်စုံကို အောက်ပါလင့်ခ်များတွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ [\(7Day\)](#) [\(7Day\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(SC Office\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - ၂၁ ရာစု ပင်လုံ (တတိယအစည်းအဝေး)တွင် KNU ဥက္ကဋ္ဌဗိုလ်ချုပ်ကြီး စောမူတူးစေးဖိုးပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းအပြည့်စုံကို အောက်ပါလင့်ခ်များတွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ [\(KIC\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(Mizzima\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - ၂၁ ရာစု ပင်လုံ (တတိယအစည်းအဝေး)တွင် ရခိုင် အမျိုးသားပါတီ(ANP)ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အေးနစိန် ပြောခဲ့သည့် မိန့်ခွန်း အပြည့်စုံကို အောက်ပါလင့်ခ်များတွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ [\(Mizzima\)](#) [\(Mizzima\)](#)

၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ တတိယအကြိမ်အစည်းအဝေးတွင် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ၏ အဖွင့်အမှာစကားနှင့် ပတ်သက်၍ဝေဖန်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာရခြင်းသည် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ - UPDJC နိုင်ငံရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့၏ အားနည်းချက်သာ ဖြစ်ကြောင်း ANP ရခိုင် အမျိုးသားပါတီ မြေပုံမဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဖေသန်းမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Mizzima\)](#)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး (၂၁)ရာစုပင်လုံတတိယအကြိမ် ညီလာခံဖွင့်ပွဲနေ့တွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ပြောကြားသွားသည့် မိန့်ခွန်းအပေါ် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု အခြေစိုက် Kachin Alliance ကချင်မဟာမိတ်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကိုစွမ်းဆမ်မှ တပ်မတော် ဘက်က စစ်အင်အား တိုးချောင်းတာတွေ ပြန်မရပ်သိမ်းသေးပဲ၊ ထိုးစစ်တွေ မရပ်စဲသေးပဲနှင့် NCA စာချုပ်မှာ လက်မှတ်ထိုးဖို့ကိုသာ ဖြတ်အတင်း ပြောနေတာက ရှေ့ဆက်ရမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အလားအလာကောင်းတွေနှင့် ပိုဝေးသွားစေသည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ရဲမိန့်ခွန်းကို လေ့လာကြည့်ရင် တိုင်းရင်းသားများနှင့် ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရေး ရင်ကြားစေ့ရေးကိစ္စများကို ထိခိုက်နိုင်သောကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေး အလားအလာအပေါ် မျှော်လင့်ချက် ကင်းဝေးစေသည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံ၏ဖက်ဒရယ်ရေးရာကို လေ့လာသုံးသပ်နေသည့် ဂျာမနီအခြေစိုက် ရှမ်း အမျိုးသား စိုင်းဝမ်စိုင်းမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(VOA\)](#)

ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ(FPNCC) အဖွဲ့ဝင် မြောက်ပိုင်း လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ မပါလျှင် တနိုင်ငံလုံး ငြိမ်းချမ်းရေး မရနိုင်ကြောင်း၊ "သူတို့ (FPNCC အဖွဲ့ဝင်များ) ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံကို တက်လာတာ ကောင်းတယ်။ တနိုင်ငံလုံး အတွက်ကို ပိုအေးချမ်းဖို့ ကြိုးပမ်းနေတဲ့ ကာလမှာ ဘယ်တိုင်း ရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ကိုမှ ချန်မထား လို ဘူးဗျ။ သူတို့ အားလုံး မပါရင် တို့တနိုင်ငံလုံး ငြိမ်းချမ်းရေး ရဖို့ဆိုတဲ့ ဟာကတော့ မဖြစ်နိုင်ဘူးလေ" ဟု မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP) ဒု ဥက္ကဋ္ဌနိုင်ဟံသာ မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC)၌ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ -(၂၁) ရာစုပင်လုံကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ပြည်ထောင်စု အဆင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းရေးဖိုရမ် (UCCPF) ကော်မတီဝင်များ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ ရန်ကုန်တိုင်း လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်းနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဖော်ဌေးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စု အဆင့်အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းရေးဖိုရမ် (UCCPF) ကော်မတီဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်ဆောင်းဝင်း (ကချင်ပြည်နယ်)၊ နော်တကောဖူး (ကရင်ပြည်နယ်)၊ ဦးကျော်မိုးလှိုင်(စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)၊ ဒေါ်ခိုင်ခိုင်လှမြင့် (မွန်ပြည်နယ်)၊ ဦးဝင်းမြင့်ထွေး (မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး)၊ ဦးစိုးဌေး (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)၊ မိုင်စုစုလှိုင် (ရခိုင်ပြည်နယ်)၊ နန်းနစံပယ်ဖြူ (ရှမ်းပြည်နယ်)၊ ဒေါ်ဥမ္မာကျော် (ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး)၊ ဦးဇင်မျိုးအောင် (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)၊ ဦးစိုးလှိုင်ဦး (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)၊ ဦးမိုးသူအောင် (တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)၊ ဒေါ်သီတာဦး (လူရည်ရွှန်ကွန်ရက်)၊ ဦးကျော်ဇင် (အလုပ်သမားကွန်ရက်)၊ ဦးရဲလွင်စိုး (အလုပ်သမား ကွန်ရက်) နှင့် ဦးမြတ်သူဝင်း (မသန်စွမ်းသူများကွန်ရက်) တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(SC Office\)](#) [\(MOI\)](#) [\(Popular\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီတွင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်း ဗဟိုဌာန(၂)၌ UPDJC အတွင်းရေးမှူးများမှ သတင်းမီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ တတိယ အစည်းအဝေးနှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများ၊ မြောက်ပိုင်း မဟာမိတ်ခနစ်ဖွဲ့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် နှစ်ဖွဲ့ခဲ့၍ တွေ့ဆုံခဲ့သည့် အကြောင်းအရာများ၊ လက်မှတ်ရေး ထိုးခြင်းမပြုသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး၊ တပ်မတော်နှင့် RCSSတို့ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် ထိတွေ့မှု များနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များကိုရှင်းပြောခဲ့သည်။ [\(MOI\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေး အမှာစကား ပြောကြားချက်အပေါ် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲ ကော်မတီ (UPDJC) နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့၏ သတင်း ထုတ်ပြန်ချက်နှင့် ပတ်သက်၍ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ (ANP) ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အေးနုစိန်မှ ၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံတွင် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီအနေဖြင့် တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောရန် တာဝန်ပေးမှုအပေါ် ပါတီ၏အာဇာနည် ပြည်ထောင်စု၏ အခင်းအကျင်းနှင့် ဆီလျော်သည့် မိန့်ခွန်း ကိုကြိုတင်ပြင်ဆင်၍ ပြောခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည် ၎င်းလင်းခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#) [\(MyanmarTime\)](#) [\(TheLadies\)](#)

၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယ အစည်းအဝေးနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းကျော်ညွန့်နှင့် 7Dayသတင်းဌာနတို့ မေးမြန်း ခဲ့သည်များကို အောက်ပါလင်စီတွင်ဖော်ပြထားပါသည်။ [\(7Day\)](#)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- ၂၁ ရာစုပင်လုံ(တတိယအစည်းအဝေး) ဖွင့်ပွဲ၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့ ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းအပေါ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီ ၂၁ ရာစုပင်လုံ နောက်ထပ်ညီလာခံ (၃)ကြိမ်ကျင်းပ၍ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာအခြေခံမူများချမှတ်ရန် မဖြစ်နိုင်သေးဟု မွန်ပြည်သစ်ပါတီ NMSP ဒုဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(MonNew\)](#)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ပြောဆိုခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းထဲ၌ ပြည်သူများ ကိုယ်စားပြုမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောဆိုခဲ့ သည့်အချက်သည် မှားယွင်းနေသည်ဟု အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ပါတီ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင် ဦးညွှန်ဝင်းမှ ပြောခဲ့သည်။ **“ငြိမ်းထန်တာ မပြင်းထန်တာ မသိဘူး။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံရေးပါတီတွေဟာ မဲပေးတဲ့သူတွေပဲ ထောက်ခံတာ သူတို့အတွက်ပဲ ကိုယ်စားပြုတယ်လို့ ပြောတဲ့စကားတော့ လုံးဝ မှားတယ်လို့ပဲ ပြောရင်တယ်”** ဟု ဦးညွှန်ဝင်းမှပြောခဲ့သည်။ [\(Mizzima\)](#)

အခြား

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကရင်နီအမျိုးသား တိုးတက်ရေး ပါတီ (KNPP) နှင့် ကယားပြည်နယ် အစိုးရတို့ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ကယားပြည်နယ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပုံတူ ကြေးရုပ်တု တည်ဆောက်မည့် ကိစ္စအပေါ် KNPP မှ ပြည်သူ လူထုထောက်ခံလျှင် မိမိတို့လည်း ထောက်ခံသွားမည် ဖြစ်ပြီး လူထု ကန့်ကွက်ပါက မိမိတို့ ကန့်ကွက်ကြောင်းလည်း ဆွေးနွေးခဲ့သည် ဟု KNPP ၏ လွှင့်ကော်ဆက်ဆံရေးရုံး တာဝန်ခံ ခူညေးရယ်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy\)](#)

ဇွန် ၂၉ ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ အကြမ်းဖက်မှုများကြောင့် ထွက်ပြေးခဲ့ရပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ ခိုလှုံနေသော သိန်းနှင့်ချီသည့် ရိုဟင်ဂျာ ဒုက္ခသည်များကို ပြန်လည်လက်ခံရန် မြန်မာနိုင်ငံသည် အဆင်သင့် ဖြစ်နေပြီဟု ယုံကြည်ကြောင်း တရုတ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ထိပ်တန်းသံတမန်မှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် သံတမန်အား ပြောခဲ့သည်။ **“ဒုက္ခသည်အဖြစ်ခံယူဖို့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံထံ ဝင်သွားခဲ့သူတွေကို လက်ခံဖို့ မြန်မာဘက်က အဆင်သင့်ပြင်ထားနှင့် ပြီးဖြစ်တယ်လို့ ကျွန်တော် ခိုင်ခိုင်မာမာ ခံစားမိပါတယ်”** ဟု တရုတ်နိုင်ငံတော်ကောင်စီဝင်ဝမ်ယီမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Eleven\)](#)

ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော် MICC-2 ခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည့် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ပါတီ (NLD) ၏ ပထမ အကြိမ် နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအမျိုးသမီးလုပ်ငန်း ကော်မတီများ စုံညီတွေ့ဆုံပွဲတွင် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးအား တပ်မတော် ပါဝင် ဆွေးနွေးနေသည့် ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံမှ တဆင့် လွှတ်တော်သို့ သယ်ဆောင်ကာ ပြင်ဆင်ရန် ကြိုးပမ်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း NLD ၏ ဗဟို အလုပ်မှုဆောင် အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ မေဝင်းမြင့်မှ သတင်းမီဒီယာများအားပြောခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတကာ ကြက်ခြေနီအဖွဲ့ အကြီးအကဲ Peter Maurer မှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံရောက် ရိုဟင်ဂျာ ဒုက္ခသည်များကို ပြန်လည်လက်ခံရန် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အဆင်သင့် မဖြစ်သေးသလို၊ လုံခြုံသည့် အနေ အထားတွင်လည်း မရှိသေးဟု ပြောခဲ့သည်။ [\(RFA\)](#) [\(Reuter\)](#)

မြန်မာနိုင်ငံ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ကော့စ်ဘာဏးခရိုင်ရှိ ဒုက္ခသည်စခန်းများကို သွားရောက်ခဲ့သည့် လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီပေးရေး တစ်စုတည်းနှင့် ရိုဟင်ဂျာ ဒုက္ခသည်ပြဿနာ ဖြေရှင်းနိုင်မှာ မဟုတ်ဘဲ၊ အားလုံးပါဝင်သည့် နိုင်ငံရေး အဖြေရှာမှုတွေကသာ ဖြေရှင်းနိုင်မှာဖြစ်ကြောင်း ICRC အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ Peter Maurerမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(RFA\)](#)

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဘောတိုက်၌ မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက် အမှာစကားပြောခဲ့သည်။ [\(ScOffice\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

NLD အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ အာဏာရလာပြီး နောက်ပိုင်း မြန်မာနိုင်ငံတဝန်း ဝိုင်းချုပ်ကြေးရုပ်တွေ စိုက်ထူနေကြတာသည် ဒေသခံ ပြည်သူတွေ၏ ဆန္ဒသာ ဖြစ်ပြီး NLD ပါတီ၏ မူဝါဒ မဟုတ်ဟု NLD ပါတီ ပြောခွင့်ရ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါက်တာ မျိုးညွှန်မှ ပြောခဲ့သည်။ (BBC)

ရခိုင်ပြည်နယ်၌ မြန်မာလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များမှ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခံရမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး မြန်မာ အာဏာပိုင်များကို အရေးယူရန်အတွက် နိုင်ငံတကာ ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ တရားရုံး ICC ကို လွှဲပြောင်းပေးရန် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး Zeid Al Husein ဇာရီ အယ်လ် ဟူစီန့်မှ ဂျနီဗာမြို့၌ ပြောခဲ့သည်။ (RFA) (VOA)

ဇူလိုင်လ ၆ ရက်နေ့တွင် မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီပါတီ (AMDP) မွန်အမျိုးသားပါတီ (MNP) တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် မွန်နိုင်ငံရေး အင်အားစုအားလုံး တစ်လအတွင်း ပေါင်းစည်း၍ ဖိတ်ဆက်အခမ်းအနားပြုလုပ်ရန်အပါအဝင် မွန်အမျိုးသားကိုယ်စားပြုပါတီ ဖော်ဆောင်ရေး ကော်မတီ(၂၁) ဦးအဖွဲ့က အချက် ၃ ချက်တင်ပြခဲ့ရာ သဘောတူညီချက် မရသေးကြောင်း ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ နိုင်စံတင်မှပြော ခဲ့သည်။ (Mon News)

မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ပြေးခဲ့ရသည့် ရိုဟင်ဂျာ ဒုက္ခသည်များကို လက်ခံထားသော အိမ်ရှင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်း အသီးသီးကပါ ဒုက္ခသည်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပြီး၊ ဒုက္ခသည်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ ဥပဒေများအတိုင်း စောင့်ရှောက်ကာကွယ်ပေးရန် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလ သမဂ္ဂ အထူးကိုယ်စားလှယ် ယန်ဟီးလီက ပြောခဲ့သည်။ (VOA)

ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးမြို့တွင် ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ရှစ်လေးလုံးဆိုသည့်အမည်ကို ဖြုတ်ပြီး ပြည်သူ့ပါတီအဖြစ်ပြောင်းလဲ မှတ်ပုံတင်သွားမည်ဟု ပါတီဦးဆောင် တည်ထောင်သူ ဦးကိုကိုကြီးမှ ပြောခဲ့သည်။ (Mizzima)

ဇူလိုင်လ ၉ ရက်နေ့ ရန်ကုန်မြို့ တော်ဝင်နင်းဆီစားသောက်ဆိုင်တွင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ နှစ် ၃၀ ပြည့်အခမ်းအနားနှင့် ပတ်သက် သည့် အစည်းအဝေးတွင် ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ နှစ် ၃၀ ပြည့်အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် အစိုးရနှင့် လွှတ်တော်တာဝန်ရှိသူများကို တက်ရောက်ရန်ဖိတ်ကြားသွားမည်ဟု ၈၈ မျိုးဆက်ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုမြအေးမှပြောခဲ့သည်။ (Mizzima)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် UNDP ရဲ့ ဒေသဆိုင်ရာ အကြီးအကဲမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးခဲ့ရသည့် ရိုဟင်ဂျာများအား မူရင်း နေရပ်များသို့ ပြန်ပို့နိုင်ရေး ရည်ရွယ်သည့် လုပ်ငန်း စတင်ရန် ကျွမ်းကျင်သူ အဖွဲ့ တဖွဲ့အား စေလွှတ်ရန် ပြင်ဆင်နေပြီ ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ (VOA)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် လွိုင်ကော်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ကယားပြည်နယ်တွင် ဝိုင်းချုပ်ကြေးရုပ်ထားရှိရန် ပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကန့်ကွက်စာ ဖြန့်ဝေသည့်အပြင် ကရင်နီ ဆိုင်ရာသမိုင်းကြောင်း စာရွက်များ ဖြန့်ဝေသောကြောင့် နိုင်ငံတော်အကြည်ညိုပျက်စေမှု ၅၀၅ (ခ) (ဂ) ဖြင့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးမှ တရားစွဲဆိုထားသည့် ၁၀ဦးကို အာမခံပေးခဲ့သည်ဟု ဝိုင်းချုပ်ကြေးရုပ်ကိစ္စတွင် ဦးဆောင် ဆန္ဒပြသူ ခွန်းဘားနဒ်ဘုတ်မှ ပြောခဲ့သည်။ (Mizzima)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော် Horizon Lake View ဟိုတယ်၌ သတင်းမီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဌာနက အာရှရေးရာ အထူးသံတမန် မစ္စတာဆွန်ကျော်ရှန်း (Sun Guoxiang)မှ ငြိမ်းချမ်းရေးမရရှိရင် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် အန္တရာယ်ရှိကြောင်း နှင့် မြန်မာပြည်ငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ တရုတ်နိုင်ငံက အစွမ်းကုန်ကူညီသွားမည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ (RFA)

တိုင်းရင်းသားပါတီများ

ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့မှ ၂ ရက်နေ့အထိ မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့ ရာမညဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်သည့် မွန်ပါတီများ၏ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးမည့် အချက်များကို မွန်ဒေသလုံး ဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီပါတီ AMDP နှင့် မွန်အမျိုးသားပါတီ MNP တို့ အားရကျေနပ်မှု မရှိကြောင်း မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီပါတီ တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး (၁) နိုင်စံ တင်မှ ပြောခဲ့သည်။ ထို့ပြင်မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီပါတီ AMDP နှင့် မွန်အမျိုးသားပါတီ MNP တို့ နှစ်ပါတီ ပေါင်းစည်းပြီးပါက နှိုင်းယှဉ်ရန်အတွက် ပါတီကို ဖျက်သိမ်းစရာ မလိုကြောင်းနိုင်စံတင်မှ ပြောခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မွန်ပြည်နယ်ပါတီ NMSP၊ မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီပါတီနှင့် မွန်အမျိုးသားပါတီတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (MonNews) (MonNews)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

အခြား

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကရင်နီပြည်သူများနှင့်တူ ကယန်းမျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ (Kayan New Generation Youth – KNGY) သည် ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်းမှ ကရင်နီပြည်သို့ ရုပ်ထု ကန့်ကွက်စာများအား ဖြန့်ဝေခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် ကရင်နီပြည်နယ်ရှိ လူငယ်အဖွဲ့အစည်းများ စုပေါင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်ထုအား ကရင်နီပြည်နယ်တွင် ထားရှိမည့် ကိစ္စအား ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ကြောင်း ဆန္ဒထုတ်ဖော်ရန်အတွက် လှိုင်ကော်မရှီနယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးထံ အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့သို့ ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး UNHCR ၏ အာရှပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး Indrika Ratwatteနှင့် ကုလသမဂ္ဂ အရာရှိတချို့ သွားရောက်၍ စစ်တွေမြို့တွင်ရှိသည့် ခေါင်းဒုက္ခ ရိုဟင်ဂျာ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ကိုသွားရောက်လေ့လာခဲ့သည်။ [\(RFA\)](#)

ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း ခရိုင်တရားရုံးမှ မြန်မာနိုင်ငံလျှို့ဝှက်ချက်များ အက်ဥပဒေဖြင့် ဖမ်းဆီးတရားစွဲဆိုခံထားရသည့် ရိုက်တာ သတင်းထောက်နှစ်ဦး အမှုနှင့်ပတ်သက်၍ လာမည့်ရုံးချိန်းတွင် စွဲချက်တင်သင့်၊ မတင်သင့် အမိန့်ချမှတ်ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်တရားရုံးမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(MyanmarTime\)](#)

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့ နေ့လည် ၁၂ နာရီခန့်တွင် ကယားပြည်နယ်၊ လှိုင်ကော်မြို့၌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ကြေးရုပ်မထားရှိရေးအတွက် ပြည်နယ်တွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု လူငယ်များစုပေါင်း၍ လှိုင်ကော် မြို့ပေါ်တွင် စစ်ကြောင်း သုံးကြောင်းဖြင့် လမ်းပေါ်ထွက် ကန့်ကွက်ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။ ဆန္ဒဖော်ထုတ်မှုကို ရဲအင်အားများဖြင့် ပိတ်ဆို့တားမြစ်မှုခံခဲ့ရပြီး၊ ဖောက်ထွက်ရန်ကြိုးပမ်းမှုကြောင့် ရဲအင်အားများမှ ကျင်စက်၊ နံပါတ် တုတ်ဖြင့် ရိုက်နှက် တားမြစ်မှုကြောင့် ဆန္ဒပြ လူငယ်အချို့မှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ဆန္ဒပြပွဲကို ဦးဆောင်ပါဝင်သူ ခွန်းဘားနဒ်ဘုတ်မှ ပြောခဲ့သည်။[\(KIC\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(MyanmarNow\)](#) [\(VideoLink\)](#)

ကရင်နီပြည်နယ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်စိုက်ထူခြင်းနှင့် ပတ်သတ်ပြီး ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ခဲ့သည့် ကရင်နီပြည်သူများထံမှာ လူငယ်ခေါင်းဆောင် ၁၀ ဦး အား ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၅၀၅ (ခ) (ဂ) ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်မှ တရားစွဲဆိုခဲ့ပြီး အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ အကြောင်းကြားစာတွင် ၅ ရက်နေ့ တရားရုံးသို့ လာရောက်ပေးရန် ပါရှိသည်။ [\(UKSY\)](#)

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ Park Royal ဟိုတယ်၌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၉- ၂၀၂၂) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်းဦးမြင့်နိုင် နှင့် ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ International Foundation for Electoral Systems (IFES) မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံရေး ပါတီ (၈၁) ပါတီမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(MOI\)](#)

ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့တွင် စစ်ဘေးသင့် ပိတ်မိပြည်သူတွေ လွတ်မြောက်ရေး ဦးဆောင်ခဲ့သည့် ကချင်ခေါင်းဆောင်သုံးဦးကို တပ်မတော် အကြည်ညိုပျက်အောင်လုပ်သည် ဆိုကာ အသရေဖျက်မှုပုဒ်မ (၅၀၀)နှင့် တရားစွဲဆိုမှုသည် အမှုမခိုင်လုံသည့်အတွက် အမှုမှ ပယ်ပေးရန် ကချင်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်၌ တရားစွဲခံရသူများဘက်မှ လျှောက်ထားခဲ့သည်။ [\(VOA\)](#) [\(KachinNew\)](#)

ဇူလိုင်လ ၇ ရက်နေ့တွင် ကယားပြည်နယ် အစိုးရရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကယား(ကရင်နီ)ပြည်နယ်ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ် တည်ဆောက်မှုအပေါ် ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်/အစိုးရ နှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်ခေါင်းဆောင်၊ စာပေ ယဉ်ကျေးမှု ဗဟို ကော်မတီ၊ ဒေသခံနိုင်ငံရေးပါတီ၊ လူမျိုးစုလူငယ်ခေါင်းဆောင်၊ CSOs များတွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှု ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့တွင် နောင်ချိုမြို့နယ် အထက်ကြူအင်းကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ မန်ကောင်း၊ မန်ဟောင်း၊ မန်မိုင်း၊ နမ့်ကောက်၊ ကုန်းထိမ်း၊ တော်မွန်း၊ ဟိုနောင်၊ ခိုင်းမွန်း၊ ကောင်းဟုန်း နှင့် ကြူအင်း (နောင်အော) ကျေးရွာများမှ ဒေသခံများသည် နောင်ချိုမြို့အခြေစိုက် တပ်မတော် ခမရ-၁၁၄ နှင့် ခမရ-၁၁၅ တပ်ရင်းတို့မှ ဖမ်းဆီးသွားသည့် RCSS အဖွဲ့ဝင် ၆ ဦးအား ပြန်လွှတ်ပေးရေးကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ အစည်းအဝေးပြုလုပ်ပြီး ဒေသခံများမှ ဖမ်းဆီးခံရသည့် RCSS တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား တပ်မတော်မှ အမြန်ဆုံးပြန်လွှတ်ပေးရန်အတွက် ဒေသခံများ စုဝေး၍ ဆိုင်းဘုတ်ကိုင်ကာ အေးချမ်းစွာ ဆန္ဒပြတောင်း ဆိုခဲ့သည်။ [\(TaiFreedom\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ကယား(ကရင်နီ)ပြည်အတွင်းဇူလိုင်လ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့တို့ဖိလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်ရောက်ရှိမည်ဟုသတင်းရရှိသည့်အတွက်ကယားပြည်နယ်အတွင်းဖိလ်ချုပ်ကြေးရုပ်မဝင်ရောက်နိုင်ရေးအတွက်ကယားနှင့်ရှမ်းနယ်စပ်ကြားကရင်နီလူငယ်များစောင့်ဆိုင်း၍ ကန့်ကွက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ကယား (ကရင်နီ) ပြည်နယ်ရှိ လူငယ် ၃၀၀ ခန့်သည် ကယားပြည်နယ်တွင် ဖိလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ် ထားရှိမည့် ကိစ္စနှင့် ပတ်သတ်၍ ထားရှိရန်သင့် မသင့် စစ်တမ်းအား ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့မှ စတင်ကောက်ခံခဲ့သည်။ [\(UKSY\)](#)

ဇူလိုင် ၉ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် တရားရုံးမှ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ လျှို့ဝှက်ချက်များအက်ဥပဒေဖြင့် ဖမ်းဆီးတရားစွဲဆိုခံ ထားရသည့် ရိုက်တာသတင်းထောက်နှစ်ဦးကို မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ လျှို့ဝှက်ချက်များအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၃(၁)(ဂ) ဖြင့် စွဲချက်တင် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းထောက် ကိုဝလုံးမှ ပြောခဲ့သည်။ သတင်းထောက်နှစ်ဦးစွဲချက်တင်ခံရသည့်အပေါ် ဝမ်းနည်းသော်လည်း ဝင်ရောက်စွက် ဖက်ရန် သတင်းမီဒီယာဥပဒေမှ ခွင့်မပြုထားကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာ ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းကြိုင်မှ ပြောခဲ့သည်။ သတင်းထောက်များ စွဲချက်တင်ခံရသည့်အပေါ် အမေရိကန်သံရုံးမှ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့်နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် အနောက် အယုက် တစ်ရပ် တစ်ရပ်ဖြစ်စေကြောင်း ကြေငြာချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(MyanmarTime\)](#) [\(MyanmarTime\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(BBC\)](#) [\(RFA\)](#) [\(VOA\)](#) [\(VOA\)](#) [\(Irrawaddy\)](#) [\(7Day\)](#) [\(7Day\)](#) [\(MyanmarNow\)](#)

ဇူလိုင်လ ၉ ရက်၌ စစ်တွေခရိုင် တရားရုံးတွင် ဒေါက်တာ အေးမောင်နှင့် စာရေးဆရာ ဝေဟင်အောင်တို့အား ရုံးထုတ်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ရုံးထုတ်တွင် အမည်စာရင်း တင်ထားသော တရားလိုပြ သက်သေများကို တရားရုံးအနေဖြင့် ရုံးခေါ်သက်သေများအဖြစ် ခေါ်ယူစစ်ဆေးပေးရန် စစ်တွေခရိုင် တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားခဲ့ကြောင်း ဒေါက်တာ အေးမောင် အမှုအား လိုက်ပါ ဆောင်ရွက်သူ တရားလွှတ်တော် ရှေ့နေ ဦးအောင်ကျော်စိန်မှ ပြောခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy\)](#)

ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာဂျွတ်တင်ဂျယ်နာဘာဂီနာသည် မကြာမီကျင်းပမည့် ၂၁ ရာစုပင်လုံအစည်း အဝေးတက်ရန် နေပြည်တော်သို့လာရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ဦးမြင့်သူမှ ပြောခဲ့သည်။ ၂၁ရာစု ပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေး တက်ရောက် လေ့လာရန်သာဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံ အခြားဒေသများသို့ သွားရောက်မည် မဟုတ် ကြောင်း ဦးမြင့်သူ မှပြောခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#)

ဇူလိုင်လ ၉ ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အရှေ့ အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ပစ်တီးရီးယားကွာမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငြိမ်း ချမ်းသာယာစည်ပင် သော ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းတည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ပြင်ဆင်ရန် ကမ္ဘာ့ဘဏ်ကကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၅၀ အထိ ကူညီ မည်ဟု သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#) [\(RFA\)](#) [\(WorldBank\)](#)

၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံကို တက်ရောက်ရန် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များသည် တရုတ်နိုင်ငံ ကူမင်းမြို့ကနေတစ်ဆင့် လေယာဉ် ပျံနှင့် ဇူလိုင်၁၀ရက်နေ့ နေ့လည်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ရောက်ရှိလာသည်ဟု UPDJC အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေမှပြောခဲ့သည်။ နေပြည်တော်တို့ ရောက်ရှိလာသော မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ဖိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့နှင့် သီးခြားစီတွေ့ဆုံရန် စီစဉ်နေသည်ဟု နိုင်ငံတော် သမ္မတရုံး၊ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးဖေဌေးမှပြောခဲ့သည်။ [\(RFA\)](#) [\(Frontier\)](#) [\(Mizzima\)](#) [\(MyitkyinaNew\)](#) [\(TNLA\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့ တပ်မတော်အထူးလေယာဉ်ဖြင့် နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ဟံဟိုးလေဆိပ်သို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဖိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဒုတိယ ဖိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ ဒေါက်တာအောင်သူနှင့် ဦးသိန်းဆွေ၊ တာဝန်ရှိသူများ သွားရောက်ခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည် နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ပြည်နယ်အစိုးရ၊ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းနှင့် ဒေသ ဦးစီး အဖွဲ့ဝင်များ ပြည်နယ် လွှတ်တော်နှင့် ပြည်နယ်၊ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များမှဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ [\(PresidentOffice\)](#) [\(MOI\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဂျီနီဗာမြို့အခြေစိုက် International Committee of the Red Cross (ICRC) အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Peter Maurer ဦးဆောင် သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့် ဒေသများတွင် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာအကူအညီပေးရေး လုပ်ငန်းများအား ICRC အဖွဲ့မှ ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် တပ်မတော်မှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေအထားဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်း ကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး International Committee of the Red Cross (ICRC) အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ အာရှပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(Military\)](#)

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (ICRC) ဥက္ကဋ္ဌ Mr.Peter Maurer ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ICRC မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများ ပေးအပ်ရေးနှင့် အကျဉ်းထောင်များ၏ အခြေအနေ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရေးစသည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ၏ ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ [\(ScOffice\)](#)

ဇွန်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ (ICRC) ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာဝီတာမော်ရာသည်နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၊ နိုင်ငံတော် ၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်တို့နှင့် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်၊ ကချင်နှင့် ရှမ်းပြည် နယ်တို့မှ ဒေသခံများအပါအဝင် ပဋိပက္ခနှင့် အကြမ်းဖက်မှုဒဏ်ခံ ရသူများကို ရေရှည်အကူအညီ ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းပြော ကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ICRC ဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်၌ မြန်မာနိုင်ငံကို ဝါးရက်ကြာ သွားရောက်ခဲ့သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ Peter Maurer မှ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပခဲ့သည်။ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီ ပေးရေး လုပ်ငန်းတွေ လုပ်ကိုင်ရာမှာ ကူညီရေး လုပ်ငန်းမှာ ပါဝင်ပတ်သက်သူတွေနှင့်သက်ဆိုင်ရာ အကာပိုင်တွေ အကြား စိတ်ချယုံကြည်ရတဲ့ ဆက်ဆံရေး တွေ လိုအပ်သည်ဟု ICRC ဥက္ကဋ္ဌမှပြောကြားခဲ့သည်။ [\(VOA\)](#) [\(7Day\)](#) [\(MonNew\)](#) [\(Popular\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒါကာမြို့တော်မ၌ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ဝန်ကြီးချုပ် ရှိမ်ဟာဆီနာနှင့် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် Antonio Guterres၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ Jim Yong Kim တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်မှ ရိုဟင်ဂျာ အရေးနှင့် ပတ် သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် ဘာတွေ ဆောင်ရွက်သင့်သလဲ ဆိုသည့်အပေါ် နားလည်လာစေရန်အတွက်ပိုပြီး ဖိအားပေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြောခဲ့သည်။ [\(Mizzima\)](#)

ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့ နေ့လည် ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် နီပေါနိုင်ငံ၏ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် H.E. General Rajendra Chhetri တို့ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံကြား ကဏ္ဍစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပတ်သတ်ပြီး ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် နီပေါ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် မြင်ဦးလွင်ရှိ စစ်တက္ကသိုလ်နှင့် တက္ကသိုလ် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များသို့ လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ [\(SCoffice\)](#) [\(SCofficeEng\)](#) [\(MOI\)](#) [\(Military\)](#)

ဇူလိုင်လ ၄ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရခိုင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုသည် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သံ အမတ်ကြီး H.E. Prof. Dr. Iza Fadri နှင့် Global Grand Group ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့တို့အား တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ အင်ဒိုနီးရှား သံအမတ်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ဝန်ကြီးချုပ်က အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အရေးကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအပေါ် ကျေးဇူး တင်ရှိကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် အကြံပေး ချက်နှင့် အကူအညီများ ဆောင်ရွက် ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ [\(MOI\)](#)

ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့ ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော် ဟိုတယ်ဇန်ရှိ ရွှေစံအိမ်ဟိုတယ်၌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် တရုတ်ကွန်မြူနစ် ပါတီပေါ်လစ်ဗျူရိုအဖွဲ့ဝင်၊ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၏ အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ ပြန်ကြားရေးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Mr. Huang Kunming ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အားတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ သာသနာ ရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(PresidentOffice\)](#) [\(MOI\)](#)

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၂)၊ အမှတ်(၁၂)၊ ဇူလိုင် ၂၀၁၈

ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော်သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်အေအောင်ဆန်းစုကြည်သည် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီပေါ်လစ်ဗျူရီအဖွဲ့ဝင် အတွင်းရေးမှူး ချုပ်ရုံး အတွင်းရေးမှူး ဗဟိုကော်မတီ၏ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ကွန်ကော်မင်နှင့်တွေ့ ဆုံခဲ့ သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုနှင့် ရခိုင်ပြည် နယ်အရေး ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန အမြဲ တမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူမှ ပြောခဲ့သည်။ [\(7Day\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ နေ့လည် ၂ နာရီတွင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အေအောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine SchranerBurgener တို့ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည် များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးတို့အကြား လက်မှတ်ရေး ထိုးထားသည့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာအား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုအပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကုလသမဂ္ဂ အကြား လက်ရှိပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများ တိုးမြှင့်ရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ လူမှု အသိုက်အဝန်းများအကြား သဟဇာတ ဖြစ်ရေးနှင့် ယုံကြည်မှု ပြန်လည်တည်ဆောက် ရေးတို့ အတွက်ဆောင်ရွက်သွားရေး၊ အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အား ကုလသမဂ္ဂ၏ ထောက်ခံမှု အခြေအနေတို့နှင့် ပတ်သတ်သည့် အကြောင်းအရာများ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့် အရာရှိ ကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(ScOffice\)](#) [\(ScOfficeEng\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ နေ့လည် ၃ နာရီတွင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် အေအောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေး ဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့် နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သူ မစ္စတာ ရိုဟေး ဆာဆာကာဝါ တို့ တွေ့ဆုံခဲ့ သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ -(၂၁)ရာစုပင်လုံ အပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည် စည်းလုံး ညီညွတ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် နယ်စပ်ဒေသများတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့် အရာရှိ ကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(ScOffice\)](#) [\(ScOfficeEng\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အေအောင်ဆန်းစုကြည် သည် ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) ၏ လက်ထောက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အာရှ- ပစိဖိတ် ဒေသဆိုင်ရာဗျူရီ၏ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကုလသမဂ္ဂ လက်ထောက် အတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr. Haoliang Xu အား နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရွှေပြောင်သွားလာ နေထိုင်သူများအဖွဲ့(IOM)၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. William Lacy Swing အား နံနက် ၁၀နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း သီးခြားစီတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ [\(SC Office\)](#) [\(MOI\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အားတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(PresidentOffice\)](#) [\(MOI\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ နေ့လည် ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ကုလ သမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ အားတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(PresidentOffice\)](#) [\(MOI\)](#)

ဇူလိုင်လ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် အစိုးရနှင့်တပ်မတော်မှ ဆောင်ရွက်နေမှု မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့အတူ နေ့လည်ပိုင်းတွင် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ မလေးရှားသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Zahairi bin Baharim အားတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ [\(MOI\)](#) [\(Popular\)](#) [\(RFA\)](#)